
با  نشستی  طی  سیمافیلم  مرکز  رئیس   
اشاره به اینکه در پلتفرم ها هم آثار بی کیفیت 
بیان  است،  بوده  مخاطب  نیم درصد  با  و 
کرد: در تلویزیون به اندازه پلتفرم ها سریال 
در  نقویان  مهدی  دارد.  وجود  کیفیت  با
برگزار  صداوسیما  دانشگاه  در  که  نشستی 
شد به پروسه تولید سریال در این مرکز اشاره 
کرد و از برخی سریال های در دست تدارک 
سخن گفت. وی در بخشی از سخنان خود 
کز استانی صداوسیما در  درباره تعامل با مرا
ساخت سریال گفت: ما ایده ای با رویکرد هر 
استان یک سریال داشتیم اما در ادامه برای 
در  سریال  ساخت  روند  در  تداخلی  اینکه 
استان ها ایجاد نشود خود را کنار کشیدیم. 
نقویان درباره تعامل با نهادهای فعال نیز 
تصریح کرد: سازمان اوج و حوزه هنری که 
مشغول سریال سازی برای آنتن هستند یک 
مدیریت قرارگاهی دارند که زیرنظر سیمافیلم 
است. همان طور که گفته شد برخی استان ها 
هم فعال هستند و ما هم همکاری داریم 
چون بودجه استان ها محدود است و ما 
بسازند.  کیفیتی  با آثار  که  داریم  همکاری 
رئیس سیمافیلم درباره سطح پایین برخی 
از سریال های استانی یادآور شد: برخی از 
سریال هایی که ساخته شد و قابلیت پخش 
از شبکه های سراسری پیدا کرد در استان ها 
گی های خوبی هم داشت.  ساخته شد و ویژ
سریال »سنجرخان« که متعلق به کردستان 
است از جمله این سریال هاست. آرزویم این 
است که 30 استان ما همزمان سریال تولید 
کنند. البته خیلی هم نباید آرمان گرایانه نگاه 
که سریال های  اما دنبال این هستیم  کرد 
موفق مثل »پایتخت« و »نون.خ« باز هم 
داشته باشیم و این مدل با دیگر شهرها مثل 

یزد و لهجه شیرین یزدی ادامه دپیدا کند.
  یک سوم سریال ها اقتباسی هستند

 وی درباره رویکرد سیمافیلم نسبت به 

کار اقتباسی نیز گفت: از ۱۸ سریالی که داریم 
نباید  فقط  هستند.  اقتباس  اثر   ۶ حدود 
اقتباس را از کتاب ببینیم بلکه از یک واقعه ای 
گرفت. در  در دهه ۶0 هم می توان اقتباس 
سریال ها  درصد  نود  گذشته  یکدهه  آمار 
بوده  بالا  به  ونک  اجتماعی  ملودرام های 
است، چون تولید سریعی دارد و استراتژی 
خاصی نمی خواهد. اما ما حدود ۶ اقتباس از 
گر اقتباس از واقعه هم باشد به  کتاب داریم و ا

۱0 اثر هم می رسد.
  »موسی« در پیش تولید است

 نقویان در پاسخ به مقابله پلتفرم ها با آثار 
تلویزیونی نیز توضیح داد: کل آثار پلتفرم ها را 
روی هم بگذارید در سال به اندازه تلویزیون 
که در یکسال باید 3۵ سریال  تولید ندارند 
سریال  تلویزیون  در  باید  ما  کند.  پخش 
کیفیت بسازیم، در یکسالی که در سیمافیلم  با
بوده ام هدف این بود که عدد را به یک کمیت 
که آنتن خالی نشود و  قابل قبول برسانیم 
کیفی سازی است. یا هدف این  گام بعدی 
بود که برخی چالش های تهیه کنندگی را حل 
کنیم مثلا وقتی دقیقه ای بودجه می دهیم 
را  کار  کند  را موظف  باید خود  تهیه کننده 
گر قسمتی  به دقیقه مشخصی برساند اما ا
پول بدهیم ممکن است در یک قسمت با 
دقیقه کمتر سریال محتوای خوبی ارائه کند 
و انتظارمان هم این است که تولیدکنندگان 
با  کرد:  اضافه  وی  بدهند.  کیفیت  با آثار 
این حال به اندازه ای که VOD ها تولیدات 
کیفیت در سال دارند تلویزیون هم به همان  با
کیفیت دارد. من آماری  اندازه سریال های با
که سریالی در پلتفرم ها یک درصد یا  دارم 
آنها هم  نیم درصد دیده شده است پس 
تولیدات خوب و بد دارند اما روی خوب ها 
مانور می دهند مثلا »زخم کاری« فکر می کنم 
بیست درصد دیده شده بود و بیشتر درباره 
اینها تبلیغ می شود. نقویان در بخش دیگری 

از صحبت هایش درباره دستمزدها در شبکه 
گر ما در تلویزیون  نمایش خانگی بیان کرد: ا
با هزینه بالا کار خوب بسازیم از طریق پیام 
بازرگانی هزینه اش در می آید. VODها نوعی 
افسارگسیختگی در پرداخت ها دارند که برای 
کار سخت شده است. حتی  خودشان هم 
امسال نسبت به سال قبل هزینه ها تغییر 
نداشت و حتی متوقف بود چون خودشان 
هم به این نتیجه رسیده اند که هزینه ها بیش 
از حد بالا بوده است. رئیس سیمافیلم درباره 
همکاری با چهره ها در تلویزیون بیان کرد: 
خیلی از بزرگانی که به پلتفرم ها رفته اند در 
مقابل پیشنهاد تلویزیون دست رد نزده اند 
برایشان  عظیم  مخاطب  این  همچنان  و 
کار  ما  با  هنرمندان  عموم  است.  جذاب 

می کنند و مانعی هم برایشان وجود ندارد 
و ما با آنها تعامل داریم. منتها سریال سازی 
که ۲ هفته بعد نتیجه اش را  چیزی نیست 
گذر زمان خود را نشان  گاهی در  ببینیم و 
می دهد. نقویان از تولید آثاری در حوزه تاریخ 
معاصر با نام های »مقامات انقلاب«، »خانه 
مسعود« و »سرباز کوچک امام« خبر داد. 
که »سرزمین  کرد: اولین چیزی  وی اضافه 
مادری« را پربیننده کرده همین تاریخ معاصر 
است که ذاتا برای مخاطب جذاب است اما 
برای این تولیدات باید صبر کرد تا به خروجی 
برسند. نقویان در پاسخ به سوالی درباره 
اینکه سریال ها از تاریخ معاصر فراتر نمی رود، 
« را داریم که در دوره  گفت: سریال »مهیارعیار
کیفیتی است،  صفویه می گذرد و سریال با 
ما سریال در دوره های مختلف نداشتیم و 
تاریخ را به بعد از انقلاب محدود کردیم اما 
در این یکی دو سال سریالی در دوره قاجار 
داشتیم که »رحیل« است و قرار است درباره 
باشیم.  داشته  آثاری  هم  دیگر  سده های 
رئیس سیمافیلم درباره سرانجام سریال های 
فاخر تلویزیون گفت: »موسی« این روزها در 
که برای  پیش تولید است. تکنولوژی هایی 
این سریال لازم است وارد شود، دارد می رسد. 
سریال »سلمان فارسی« ۵0 درصد از تولیدش 
انجام شده است و پیش بینی ما این است که 
۲ سال دیگر به آنتن می رسد. سریال »موسی« 
هم در همین بازه زمانی پخش می شود چون 
حجم زیادی از کار آن در زمان پیش تولید 
است و بعد از آن چالشی ندارد. ضمن اینکه 
و  صحنه   ، کسسوار ا از  مهمی  بخش های 

تست ها انجام شده است
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 برگزاری مراسم یادبود 
ناصر طهماسب 

ناصر  مرحوم  درگذشت  یادبود  مراسم   
سینما  پیشکسوت  صداپیشه  طهماسب 
روز سه شنبه،  ۱۵ عصر  تلویزیون ساعت  و 
پنجم دی ۱۴0۲- با حضور خانواده، نزدیکان 
در  هنرمندان  و  دوبله  اهالی  از  جمعی  و 
مسجد حجت بن الحسن )عج( در خیابان 
ناصر  شد.  برگزار  تهران  سهروردی شمالی 
طهماسب روز جمعه - اول دی ماه  ۱۴0۲- بر 
اثر سکته مغزی از دنیا رفت و سرانجام شنبه 
دوم دیماه ۱۴0۲ با حضور اعضای خانواده 
ک  خود در قطعه ۲۵0 بهشت زهرا)س( به خا
سپرده شد. در این مراسم محمد هاشمی، 
جانشین وزیر و معاون حقوقی، امور مجلس 
و استان ها وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
روابط  مرکز  رئیس  سموعی  محمدمهدی 
و  فرهنگ  وزارت  اطلاع رسانی  و  عمومی 
ارشاد اسلامی و مهدی نورعلیشاهی مدیر 
منوچهر  داشتند.  حضور  وزارتی  حوزه  کل 
کبر منانی، ناصر  والی زاده، محمود قنبری، ا
ممدوح، مازیار میری، همایون اسعدیان، 
)رئیس سیمافیلم(، محمد  نقویان  مهدی 
شیری، حسن روح الامین، حبیب اسماعیلی، 
به من هاشمی، علی همت مومیوند، حسین 
چنگی، محمود رضوی و امیرحسین شریفی از 
جمله هنرمندان و افراد حاضر در این مراسم 
بودند. مهدی نقویان مستندساز و رئیس 
سیمافیلم اظهار داشت: مرحوم طهماسب از 
هنرمندان جوان حمایت می کرد و دست آنها 
را می گرفت و کمک می کرد وارد عرصه حرفه ای 
مستندسازی شوند، زیرا دغدغه های انسانی 
داشت؛ خودم هم مدیون آن مرحوم هستم. 
وی افزود: متاسفم که عده ای معلوم الحال 
بعد از فوت به این نقطه قوت ایشان حمله 
کردند؛ آنها رفتار ناجوانمردانه ای دارند و زنده 

و مرده آدم ها برایشان فرقی ندارد. 

 کیانوش عیاری رو به بهبود است
آی سی یو  در  همچنان  عیاری  کیانوش 
به  رو  عمومی اش  حال  اما  است  بستری 
بهبود رفته است. شبنم عرفی نژاد؛ برنامه ریز 
فیلم »ویلای ساحلی«  کیانوش عیاری در 
در  فیلمساز  این  وضعیت  آخرین  درباره 
بیمارستان به »ایسنا« گفت: آقای عیاری هنوز 
در بخش مراقبت های ویژه بستری هستند و 
با توجه به اینکه حالشان بهتر شده، احتمالا 
تا چند روز آینده به بخش منتقل می شوند. 
او افزود: تشنج های عیاری که سبب بستری 
شدن او در بیمارستان شد، قطع شده است و 
الان شرایط بهتری دارد. عیاری که این روزها 
فیلم »ویلای ساحلی« را روی پرده سینماها در 
کران دارد، سال گذشته در حین ساخت  حال ا
این فیلم هم یکبار دچار بیماری شد و پس از 

وقفه ای فیلمبرداری را از سرگرفت.

ارسلان کامکار: 
 نوازندگان واقعی جوانان هستند، نه من!

 اولین جشنواره ملی عودنوازی قشم با حضور اساتید 
موسیقی، هنرمندان، مسئولان و جمعی از علاقه مندان 
در سالن همایش های وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
، دبیر هنری اولین  قشم آغاز به کار کرد. ارسلان کامکار
موسیقی  کرد:  بیان  قشم  عودنوازی  ملی  جشنواره 
باید از درجه اهمیت بالاتری در میان مسئولان کشور 
برخوردار باشد. ابتدا برای پذیرش دبیری این جشنواره 
شک داشتم اما برای حمایت از این توجه به ساز عود 
که سال گذشته به نام ایران و سوریه ثبت جهانی شده، 
کنون  دبیری این جشنواره را پذیرفتم. او ادامه داد: ا
که در مراسم افتتاحیه هستم به این نتیجه رسیدم که 
قبول این مسئولیت کار درستی بود؛ زیرا افرادی را در 
جزیره قشم مشاهده کردم که مانند الماس هستند. 
جوانانی در این جزیره عود می نوازند که من سال ها 
باید تمرین کنم تا مانند آنها نوازندگی کنم؛ من فقط 
اسم دارم اما این جوانان  هستند که نوازنده واقعی اند. 
که در این جشنواره شرکت  شناخت اینجا و افرادی 
این  پذیرش  در  من  خوشحالی  سبب  کرد  خواهند 
که از  کامکار با بیان اینکه جوانانی  مسئولیت است. 
مرکز دورند همیشه دغدغه درک توجه به اهمیت و 
ارزش هنر خود را دارند، افزود: من هم در جوانی وقتی 
در سنندج بودم همین دغدغه را داشتم؛ بسیاری از 
کز استان ها  جوانان علاقه مندند که در مناطق غیر از مرا
 هم مکانی برای آموزش موسیقی وجود داشته باشد تا با 
دعوت از اساتید موسیقی، دغدغه ها و مشکلات خود 
کید کرد: امیدوارم این جشنواره  ح کنند. وی تأ را مطر
فرصتی برای جبران عقب ماندگی ها در حوزه موسیقی 
باشد. جشنواره ملی عودنوازی باید ادامه یابد تا در 
سال های بعد شاهد برگزاری هرچه بهتر آن باشیم. این 
استاد پیشکسوت موسیقی افزود: بسیار دوست دارم تا 
جوانانی که به صورت تجربی می نوازند با تئوری موسیقی 
و مبانی آهنگسازی هم آشنا می شدند تا شاهد رشد 
بیشتری باشیم و موسیقی نواحی و دستگاهی ایران 
را به جهانیان معرفی کنند؛ نباید خود را محدود کرد. 
امیدوارم مسئولان به دغدغه های هنرمندان جوان 
کنند و نسبت به نیازهای آنها پاسخ متناسب  توجه 
گردشگری  فرهنگی  معاون   ، راموز ادریس  دهند. 
منطقه آزاد قشم در این مراسم بیان کرد: جشنواره ملی 
عودنوازی برای اولین بار است که در قشم برگزار می شود 
و امیدواریم که در سال های آینده هم بتوانیم از این ساز 
ایرانی که نفوذ میان فرهنگی در میان کشورهای مختلف 
دارد در افزایش و ارتقاء تعاملات میان فرهنگی استفاده 
کنیم و به صورت مستمر این تعاملات را گسترش دهیم. 
وی افزود: ساز عود یکی از دارایی های فرهنگی کشور 
است که ساختن و نواختن این ساز به نام ایران و سوریه 
ثبت جهانی شده است. امیدوارم بتوانیم از این ظرفیت 
فرهنگی به نحواحسن استفاده کنیم و با برگزاری این 
جشنواره اتفاقات خوبی رقم بخورد و تأثیر مثبتی در 

عرصه فرهنگی جزیره زیبای قشم و ایران داشته باشد.

اعلام سریال های نوروزی 
 مهدی نقویان، رئیس مرکز سیمافیلم در مورد پخش سریال های نوروزی بیان کرد که 
تلویزیون این روزها در تدارک تهیه و تولید سریال هایی برای پخش در ایام نوروز و رمضان 
است. مهدی نقویان درباره گمانه زنی ها نسبت به سریال های نوروزی عنوان کرد: متأسفانه 
طی هفته های گذشته از سوی برخی خبرگزاری های معتبر درباره زمان پخش سریال ها و 
مجموعه های تلویزیون اخباری منتشر شده که از منابع موثقی نبوده است. وی تصریح 
کرد: خبرگزاری ها برای اطلاع از اخبار مربوط به تلویزیون و پخش برنامه ها و سریال ها باید به 
درگاه های رسمی اطلاع رسانی سازمان همچون روابط عمومی معاونت سیما و خبرگزاری 
صداوسیما مراجعه کنند و صرفا شنیده ها درخصوص این گونه اخبار و زمان پخش را به عنوان 
منبع اطلاع رسانی درنظر نگیرند. به محض این که پخش یک برنامه و سریال قطعی شود، 
سیمافیلم طبق روال سابق اطلاع رسانی و اعلام رسمی می کند. رئیس مرکز سیمافیلم تصریح 
کرد: این اخبار در حالی از سوی برخی خبرگزاری ها منتشر شده که هنوز جدول پخش فیلم 
و سریال های نوروزی تلویزیون قطعی نشده است و انتشار این گونه اخبار باعث سردرگمی 
، طبق  مخاطبان و بینندگان تلویزیون خواهد شد. به گفته نقویان تشریح برنامه های نوروز
روال هر ساله در نشست خبری آخر سال معاون سیما با خبرنگاران صورت می گیرد. سریال های 
»نون.خ۵« به کارگردانی سعید آقاخانی، »رستگاری« به کارگردانی مسعود ده نمکی، »آقای 
قاضی۲« به کارگردانی سجاد مهرگان، »فراری« به کارگردانی امیر داسارگر، »بدل« به کارگردانی 
کی۴« به کارگردانی جلیل سامان و »مهیارعیار« به کارگردانی سیدجمال  علی مسعودی، »زیرخا

سیدحاتمی به عنوان گزینه های پخش در رمضان و نوروز ۱۴03 در نظر گرفته شده اند.

 رئیس سیمافیلم به نقدها پاسخ داد:

   به اندازه پلتفرم ها 
کیفیت   سریال با

داریم


